



THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS



ABA Section of
International Law
Your Gateway to International Practice



21-23 October 2010
21-23 octobre 2010

MALTA

Malta

“TRUSTS UNDER ATTACK” | “ATTAQUE CONTRE LES TRUSTS”

With the support of / Avec le soutien de

MFSA

MALTA FINANCIAL SERVICES AUTHORITY

ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS – INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS



Introduction

The Private Clients' Commission and the Tax Law Commission of AIJA are proud to invite you to participate in the seminar "Trusts under attack" in the beautiful island of Malta.

The purpose of this seminar is to focus on trusts as a tool and opportunity for private clients to protect their wealth and regulate their interests, together with an analysis of the tax treatment of trusts, in light of the most recent developments of laws, case law and guidelines of governments and international institutions.

Among the topics involved, are the use of a trust in family and estate law, asset protection and other commercial uses which may concern private clients, including the related tax implications of all the above.

We will discuss the "attacks" and challenges that are being brought by and to trusts, including litigation aspects and relationships with tax authorities, both on domestic and – particularly – cross border perspectives.

An always interesting topic we will also deal with, is the effectiveness and recognition of trusts in non-trust jurisdictions, and comparison of trust with other tools which some of these jurisdictions offer for the protection of private clients' interests.

International lawyers with expertise in this field, as well as prominent law professors, will be speakers and panellists at this seminar. Our aim is to provide an interactive event where professionals from different law systems meet and compare.

This is the first AIJA event ever to be held in Malta and an event not to be missed. With superbly sunny weather, a thriving nightlife and 7,000 years of intriguing history, there is a great deal to see and do. In true Mediterranean style, Malta is looking forward to giving you all a warm welcome, and introducing you to a mere taste of its delightful secrets. We have combined a great programme, with lots of opportunities to network in a relaxed environment making the most of this Southern Mediterranean's island's mild climate.

So diarise October 2010 in Malta on your agenda and do not forget to pack your sunblock!





Les Commissions Clientèle Privée et Droit Fiscal ont le plaisir de vous inviter à participer au séminaire « Attaque contre les Trusts » sur la superbe île de Malte.

Le séminaire se concentrera sur les Trusts en tant qu'outil et opportunité de protection de la fortune et de défense des intérêts des clients privés, avec une analyse du traitement fiscal réservé aux Trusts, à la lumière des évolutions législatives et jurisprudentielles récentes ainsi que des directives des gouvernements et des institutions internationales.

Parmi les sujets qui seront abordés figurent l'utilisation du Trust en droit de la famille et en planification patrimoniale, la protection des actifs et les autres usages commerciaux qui peuvent concerner les clients privés, en ce compris les implications fiscales de tout ce qui précède.

Nous discuterons des « attaques » qui sont portées contre les Trust et des défis qu'ils représentent et qu'ils soulèvent, en nous arrêtant notamment sur les aspects litigieux et les relations avec le fisc, dans une perspective à la fois nationale et – surtout – transfrontalière.

Un autre sujet intéressant que nous traiterons également sera l'efficacité et la reconnaissance des Trusts dans les juridictions qui ne connaissent pas l'institution des Trusts, ainsi que la comparaison du Trust avec les autres outils que certaines de ces juridictions offrent pour la protection des intérêts des clients privés.

Des juristes internationaux experts en la matière et des éminents professeurs de droit prendront la parole et animeront les débats lors de ce séminaire. Notre objectif est de réunir des professionnels issus de systèmes juridiques différents afin qu'ils se rencontrent et qu'ils comparent leurs expériences.

C'est le premier événement AIJA qui a lieu à Malte et c'est une occasion à ne pas manquer. Avec sa météo merveilleusement ensoleillée, sa vie nocturne trépidante et ses 7.000 ans d'histoire fascinante, Malte est un endroit où il y a énormément à voir et à faire. Dans le plus pur style méditerranéen, Malte vous réservera un accueil chaleureux et vous invitera à goûter simplement ses merveilleux secrets. Nous avons combiné un programme solide avec des tas de possibilités de nouer des contacts dans une ambiance parfaitement détendue, en profitant au maximum de la douceur du climat de cette île du sud de la Méditerranée.

Inscrivez dès maintenant Malte dans votre agenda d'octobre 2010, et n'oubliez pas la crème solaire dans vos bagages !



Programme

Thursday, October 21

- 19.00 Registration and Welcome Drinks at The Grill, Corinthia Hotel, St. Julians
20.30 Dinner (optional, to be paid on spot) at The Grill

Friday, October 22

- 9.00 Opening Welcome Address
Alessandra Tarissi De Jacobis, AIJA President Elect
Christian Montana, on behalf of the Private Clients Commission
Gerd Goyvaerts, representative of the Tax Law Commission
- 9.15 **TRUSTS UNDER ATTACK FROM SPOUSES CLAIMING ON DIVORCE**
- 9.15 **Eliza Hebditch**, Farrer & Co LLP, London – **How successfully can a non-beneficiary spouse attack trusts through English divorce courts?**
- 9.35 **David Cadin**, Bedell Cristin, Jersey – **Will the Jersey courts enforce foreign orders against Jersey trusts and trustees?** With specific reference to the B Trust case and Mubarak and Minwalla.
- 9.55 **Ziva Robertson**, Withers LLP – **Will the Cayman courts enforce foreign orders against Cayman trusts and trustees?**
- 10.15 **John Teitler**, Teitler & Teitler, New York – **How successfully can a non-beneficiary spouse attack trusts through New York or other US divorce courts?**
- 10.35 **Agnes Proton**, Cabinet Proton, Cannes – **How successfully can a non-beneficiary spouse attack trusts through French divorce Courts?**
- 11.00 Coffee Break
- 11.15 **TRUSTS UNDER ATTACK FROM HEIRS (FIRST PART)**
Prof. Gerwyn Griffiths – **Testamentary Freedom, Forced Heirship and the Trust**
- 11.45 **TRUSTS UNDER ATTACK FROM HEIRS (SECOND PART) – JOINT PANEL WITH ABA – SIL**
Henrietta Mason (Withers LLP, London),
Paola Fudakowska (Withers LLP, London),
Agnès Proton (Cabinet Proton, Cannes),
Manuel Liatowitsch (Schellenberg Wittmer, Zurich),
- 13.00 Lunch
- 14.00 **TRUST UNDER ATTACK IN COURT: COMMON LAW VS. CIVIL LAW (FIRST PART)**
James Price (Farrer & Co, London) and **David Cadin** (Bedell Cristin, Jersey): **Lessons from Al-Hamrani – the ultimate trust under attack (the longest running and biggest trust litigation ever before the Jersey Court)**
- 14.40 **TRUST UNDER ATTACK IN COURT: COMMON LAW VS. CIVIL LAW (SECOND PART)**
Jean Louis Collart, Mentha & Associés, Geneva – **Case law and trusts in Switzerland: recent developments**
- 15.00 Coffee Break

15.20 TRUSTS UNDER ATTACK FROM CREDITORS/OTHER CLAIMANTS

- 15.20 **Jeremy Cline**, Farrer LLP, London – **How safe are trusts as a means of protecting my assets? Are there preferred offshore jurisdictions?**
- 15.40 **José Agustin Preciado**, Fabrega, Molino & Mulino, Panama – **What level of protection does a Panamanian Trust offer? Do the Panamanian courts mount a robust defence against an attack by a foreign court?**
- 16.00 **Dimitria Coucouni**, Andreas Coucounis & Co L.L.C., Larnaca, Cyprus – **What level of protection does a Cypriot Trust offer? Do the Cypriot courts mount a robust defence of Cypriot Trusts against an attack by a foreign court?**
- 16.20 **Jonathan Tickner**, Peters & Peters, London – **International fraud and trusts**
- 16.40 **A CHOICE IN TRUST, WHERE TO GO ? – PANEL DISCUSSION**
Isabel Bharwani-Scicluna, Antelope Trustees Limited, Malta
Dimitria Coucouni, Andreas Coucounis & Co L.L.C., Cyprus
Alexander Ospelt, Ospelt-Law (Liechtenstein)
David Cadin, Bedell Cristin, Jersey
Filippo Noseda, Withers, UK
Milan Patel, Sharp & Kemm, U.S.A.
- 17.30 End of first day scientific program
- 19.00 Dinner at the Medina Restaurant, Mdina.

Saturday, October 23

- 9.00 Welcome
- 9.15 **Delphine Pannatier Kessler**, Bär & Karrer AG, Switzerland – **Trusts and (Swiss) civil law**
- 9.35 **ATTACK BY THE TAXMAN AND BY GOVERNMENTS – PANEL DISCUSSION COVERING THE VIEWS UNDER SEVERAL TAX JURISDICTIONS' APPROACHES ON TRUSTS AND THE POSITION OF THE SETTLOR AND LIKELY BENEFICIARIES**
Gerd D Goyvaerts, Tiberghien Lawyers (Belgium)
Filippo Noseda, Withers (UK)
Lucinda E. Main, Beard Winter (Canada)
Diane Nykamp, RechtStaete (The Netherlands)
Milan Patel, Sharp & Kemm (U.S.A.)
Ryan Myint, Taylor Wessing (UK)
Harun Can, Schellenberg Wittmer (Switzerland)
- 11.35 Coffee Break
- 11.50 **ALTERNATIVE STRUCTURES, ARE THEY ANY SAFER?**
- 11.50 **Alexander Ospelt**, Ospelt-Law, Schaan (Liechtenstein)
Issues regarding Liechtenstein trusts and foundations
- 12.10 **Aldwin Dekkers**, Arendt & Medernach, Luxembourg – **Alternatives to trust in Luxembourg: fiduciary contracts, insurance policies, corporate instruments**
- 12.30 **REGULATORY FRAMEWORK FOR TRUST SERVICES IN MALTA**
Dr. Paula Meilak, Manager – Authorisations Unit, Malta Financial Services Authority.
Final Conclusions Round Up
- 12.55 End of Seminar's scientific program
- 13.00 Lunch
- 19.30 Dinner (optional, to be paid in advance) the Paranga Restaurant, St. George's Bay, St. Julians

Programme

Jeudi, 21 octobre

- 19.00 Enregistrement et apéritif de bienvenue – The Grill, Corinthia Hotel, St. Julians
20.30 Dîner (en option, à régler sur place) – The Grill

Vendredi, 22 octobre

- 9.00 Discours de bienvenue
Alessandra Tarissi De Jacobis, Président AIJA Président élu
Christian Montana, au nom de la Commission Private Clients
Gerd Goyvaerts, représentant de la Commission de droit fiscal
- 9.15 **LES TRUSTS FACE AUX ATTAQUES ET REVENDICATIONS DES EX-ÉPOUX (SES)**
- 9.15 **Eliza Hebditch**, Farrer & Co LLP, London – **Quelles sont les chances de succès d'un conjoint non bénéficiaire qui attaque un trust devant les tribunaux britanniques du divorce?**
- 9.35 **David Cadin**, Bedell Cristin, Jersey – **Les tribunaux de Jersey exécuteront-ils des jugements étrangers contre des trusts et trustees?**
- 9.55 **Ziva Robertson**, Withers LLP, Iles Cayman – **Les tribunaux des Iles Cayman exécuteront-ils des jugements étrangers contre des trusts et trustees des Iles Cayman ?**
- 10.15 **John Teitler**, Teitler & Teitler, New York – **Quelles sont les chances de succès d'un conjoint non bénéficiaire qui attaque un trust devant les tribunaux de New York du divorce ou d'autres tribunaux américains du divorce ?**
- 10.35 **Agnes Proton**, Cabinet Proton, Cannes – **Quelles sont les chances de succès d'un conjoint non bénéficiaire qui attaque un trust devant les tribunaux français du divorce?**
- 11.00 Pause café
- 11.15 **LES TRUSTS ATTAQUÉS DEVANT UN TRIBUNAL PAR LES HÉRITIERS (PREMIÈRE PARTIE)**
Prof. Gerwyn Griffiths – **La liberté testamentaire, l'héritage forcé et le trust**
- 11.45 **LES TRUSTS ATTAQUÉS DEVANT UN TRIBUNAL PAR LES HÉRITIERS (SECONDE PARTIE) – FORUM AVEC ABA – SIL**
Henrietta Mason (Withers LLP, Londres),
Paola Fudakowska (Withers LLP, Londres),
Agnès Proton (Cabinet Proton, Cannes),
Manuel Liatowitsch (Schellenberg Wittmer, Zûrich),
- 13.00 Déjeuner
- 14.00 **LE TRUST ATTAQUÉ DEVANT UN TRIBUNAL : COMMON LAW VS. CIVIL LAW (PREMIÈRE PARTIE)**
James Price (Farrer & Co, Londres) and **David Cadin** (Bedell Cristin, Jersey) : **Leçons d'Al-Hamrani – le trust ultime attaqué (la procédure la plus longue et la plus importante jamais plaidée devant la Cour de Jersey)**
- 14.40 **LE TRUST ATTAQUÉ DEVANT UN TRIBUNAL : COMMON LAW VS. CIVIL LAW (SECONDE PARTIE)**
Jean Louis Collart, Mentha & Associés, Genève – **Jurisprudence et trusts en Suisse : développements récents**
- 15.00 Pause café

15.20 LES TRUSTS ATTAQUÉS PAR DES CRÉANCIERS ET AUTRES REQUÉRANTS

- 15.20 **Jeremy Cline**, Farrer LLP, Londres – **Les trusts permettent-ils de protéger mes biens ? Existe-t-il des juridictions extraterritoriales privilégiées ?**
- 15.40 **José Agustín Preciado**, Fabrega, Molino & Mulino, Panama – **Quel degré de protection offre un trust panaméen ? Les tribunaux panaméens assurent-ils une défense coriace en cas d'attaque par un tribunal étranger ?**
- 16.00 **Dimitria Coucouni**, Andreas Coucounis & Co L.L.C., Larnaca, Chypre – **Quel degré de protection offre un trust chypriote ? Les tribunaux chypriotes assurent-ils une défense coriace des trusts chypriotes en cas d'attaque par un tribunal étranger ?**
- 16.20 **Jonathan Tickner**, Peters & Peters, Londres – **La fraude internationale et les trusts**
- 16.40 **CHOISIR UN TRUST, OÙ ALLER ? – FORUM DE DISCUSSION**
Isabel Bharwani-Scicluna, Antelope Trustees Limited, Malte
Dimitria Coucouni, Andreas Coucounis & Co L.L.C., Chypre
Alexander Ospelt, Ospelt-Law (Liechtenstein)
David Cadin, Bedell Cristin, Jersey
Filippo Noseda, Withers, UK
Milan Patel, Sharp & Kemm, U.S.A.
- 17.30 Fin du premier jour du programme scientifique
- 19.00 Dîner au Restaurant Medina, Mdina.

Samedi, 23 octobre

- 9.00 Accueil
- 9.15 **Delphine Pannatier Kessler**, Bär & Karrer AG (Suisse) – **Les trusts et le droit civil (suisse)**
- 9.35 **ATTAQUES DU FISC ET DES GOUVERNEMENTS – DISCUSSION DES POINTS DE VUE DES DIFFÉRENTES JURIDICTIONS FISCALES SUR LES TRUSTS ET LA SITUATION DU SETTLOR ET DES BÉNÉFICIAIRES ÉVENTUELS**
Gerd D. Goyvaerts, Tiberghien Avocats (Belgique)
Filippo Noseda, Withers (GB)
Lucinda E. Main, Beard Winter (Canada)
Diane Nykamp, RechtStaete (Pays-Bas)
Milan Patel, Sharp & Kemm (U.S.A.)
Ryan Myint, Taylor Wessing (GB)
Harun Can, Schellenberg Wittmer (Suisse)
- 11.35 Pause café
- 11.50 **LES STRUCTURES ALTERNATIVES SONT-ELLES PLUS SÛRES ?**
- 11.50 **Alexander Ospelt**, Ospelt-Law, Schaan (Liechtenstein)
Problématique des trusts et fondations du Liechtenstein
- 12.10 **Aldwin Dekkers**, Arendt & Medernach, Avocats, Luxembourg – **Alternatives aux trusts au Luxembourg : contrats fiduciaires, polices d'assurance, instruments sociétaires**
- 12.30 **CADRE RÉGLEMENTÉ DES SERVICES DE TRUST À MALTE**
Dr. Paula Meilak, Manager – Authorisations Unit, Services financiers de Malte
- 12.55 **Conclusions finales et Tour d'horizon**
- 13.00 Fin du programme scientifique du séminaire
- 13.00 Déjeuner
- 19.30 Dîner (en option, à régler à l'avance)
Restaurant The Paranga, St. George's Bay, St. Julians

Administration

Venue of the Seminar

Corinthia Hotel – St George's Bay – St Julian's – STJ3301 Malta
Tel: +356 213702631/2 – Fax: +356 21378232

Language – Number of Participants – Cancellation

The Seminar will be held in English and in French without simultaneous translation. The number of participants is limited. Enrolment takes place on a first-come, first-served basis. The organisers reserve the right to cancel or modify the Seminar. In the event of cancellation by a participant, no money can be refunded. A participant, who cannot attend, may send a substitute participant.

Registration Fees

	≤ 30.09.2010	> 30.09.2010
Speaker	EUR 515	EUR 515
AIJA/ABA SIL Member – < 35	EUR 515	EUR 640
AIJA/ABA SIL Member – ≥ 35	EUR 565	EUR 640
Non AIJA/ABA SIL Member – < 35	EUR 565	EUR 715
Non AIJA/ABA SIL Member – ≥ 35	EUR 640	EUR 715
Accompanying person	EUR 150	EUR 150
Optional: Saturday Dinner		EUR 90

The registration fee includes attendance at the seminar, documentation, coffee breaks, lunches, the welcome cocktail and the Friday dinner.

The accompanying persons' fee includes the welcome cocktail and the Friday dinner.

Registration will only be effective after payment.

Payment should be transferred in EUR with no cost to the organisers to the following account:

IBAN LU77 0030 6270 3965 0000 – BIC/SWIFT BGLLLULL
BGL BNP PARIBAS – Agence Royale Monterey, 27, avenue Monterey, L-2951 Luxembourg
Ref: AIJA MALTA

Accommodation is not included in the registration fee. A limited number of rooms have been reserved at special rates at the hotel conditions indicated below. These rooms will be held only until **22.08.2010**.

Corinthia Hotel, St. George's Bay, St. Julian's:

Double room for Sole Use: EUR 130 per night.
Double / twin sharing room: EUR 150 per night.
http://wynres.wyndham.com/pls/wss/html_ui_search.availability?cha=CORINTHIA_NEW&pro=MLASG&rat=GRPANTBB&ref=12345

Marina Hotel, St. George's Bay, St. Julian's:

Double room for Sole Use: EUR 95 per night.
Double / twin sharing room: EUR 110 per night.
<https://gc.synxis.com/rez.aspx?Hotel=26631&Chain=10210&promo=ANT>

Booking must be made directly with the hotels.

Dress code: Business (working sessions) or smart casual (evening program).

Lieu du séminaire

Corinthia Hotel – St George's Bay – St Julian's – STJ3301 Malta
Tel: +356 213702631/2 – Fax: +356 21378232

Langue – Nombre de participants – Annulation

Le séminaire se déroulera en anglais et en français sans traduction simultanée. Le nombre de participants est limité. L'inscription est effectuée par ordre chronologique. Les organisateurs se réservent le droit d'annuler ou de modifier le séminaire. En cas d'annulation par le participant, aucun remboursement n'est prévu. Tout participant empêché pourra se faire remplacer.

Frais d'inscription

	≤ 30.09.2010	> 30.09.2010
Intervenant	EUR 515	EUR 515
Membre AIJA/ABA SIL – < 35	EUR 515	EUR 640
Membre AIJA/ABA SIL – ≥ 35	EUR 565	EUR 640
Non Membre AIJA/ABA SIL – < 35	EUR 565	EUR 715
Non Membre AIJA/ABA SIL – ≥ 35	EUR 640	EUR 715
Accompagnant	EUR 150	EUR 150
Facultatif: Samedi Dîner		EUR 90

Les frais d'inscription comprennent la participation aux travaux scientifiques du séminaire, la documentation, les pauses-café, les déjeuners, le cocktail de bienvenue et le dîner de vendredi.

Les frais d'inscription des accompagnants comprennent le cocktail de bienvenue et le dîner de vendredi.

L'inscription ne sera enregistrée qu'après paiement.

Le paiement doit être effectué en EUR, sans frais pour les organisateurs, au compte suivant:

IBAN LU77 0030 6270 3965 0000 BIC/SWIFT BGLLLULL
BGL BNP PARIBAS – Agence Royale Monterey, 27, avenue Monterey, L-2951 Luxembourg
Ref : AIJA "MALTA"

Hôtel

L'hébergement n'est pas compris dans les frais d'inscription. Les hôtels repris ci-dessous offre des prix spéciaux aux participants au séminaire et aux accompagnants avant le **22.08.2010**.

Corinthia Hotel, St. George's Bay, St. Julian's:

Chambre double/nuitée occupation single : EUR 130
Double / nuitée : EUR 150
http://wynres.wyndham.com/pls/wss/html_ui_search.availability?cha=CORINTHIA_NEW&pro=MLASG&rat=GRPANTBB&ref=12345

Marina Hotel, St. George's Bay, St. Julian's:

Chambre double/nuitée occupation single : EUR 95
Double / nuitée : EUR 110
<https://gc.synxis.com/rez.aspx?Hotel=26631&Chain=10210&promo=ANT>

Il doit être procédé aux réservations directement auprès des hôtels.

Tenue vestimentaire : tenue de ville (séances de travail) ou décontractée chic (programme du soir).

REGISTRATION FORM – BULLETIN D'INSCRIPTION

MALTA, 21-23 October 2010



THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS

To be returned before **30.09.2010** to / A retourner avant le **30.09.2010** à:
Association Internationale des Jeunes Avocats
avenue Louis Lepoutre 59/20 – BE-1050 Bruxelles – Belgium – Fax +32-2-347.55.22
 Or register online at www.aija.org – enregistrez-vous en ligne sur www.aija.org

Name / Nom

Law firm / Cabinet

Address / Adresse

Zip Code / Code Postal City / Ville

Tel. / Tél. Fax:

E-mail Website:

Date of birth / Date de naissance Gender / sexe: M F

Accompanying person(s) / Accompagnant(s) First AIJA Event? / Premier événement AIJA? Yes / Oui No / Non

AIJA Member / Membre ABA/SIL Member / Membre Special dietary requirements / Régimes alimentaires:

Delegate / Participant Acc. pers

Registration Fees – Frais d'inscription

	≤ 30.09.2010	> 30.09.2010	
<input type="checkbox"/> Speaker / Intervenant	EUR 515	EUR 515	EUR
<input type="checkbox"/> AIJA/ABA SIL Member / Membre AIJA/ABA SIL – < 35	EUR 515	EUR 640	EUR
<input type="checkbox"/> AIJA/ABA SIL Member / Membre AIJA/ABA SIL – ≥ 35	EUR 565	EUR 640	EUR
<input type="checkbox"/> Non AIJA/ABA SIL Member / Non Membre AIJA/ABA SIL – < 35	EUR 565	EUR 715	EUR
<input type="checkbox"/> Non AIJA/ABA SIL Member / Non Membre AIJA/ABA SIL – ≥ 35	EUR 640	EUR 715	EUR
<input type="checkbox"/> Accompanying person / Accompagnant	EUR 150	EUR 150	EUR
Optional / Facultatif:			
<input type="checkbox"/> Saturday Dinner / Samedi Dîner:	EUR 90		EUR
<input type="checkbox"/> Donation to / à SOS Avocats			EUR
<input type="checkbox"/> Donation to / à Scholarship Fund			EUR
TOTAL			EUR

I attach proof of payment by bank transfer to account no. The payee is not liable for any charges. / Je joins une copie de l'ordre de transfert (sans frais pour le bénéficiaire) au compte N°: **IBAN LU77 0030 6270 3965 0000 BGL – BIC/SWIFT BGLLLULL**
BGL BNP PARIBAS, Agence Royale Monterey, 27, avenue Monterey, L-2951 Luxembourg
Ref: AIJA "MALTA"

No cheques/No bank drafts – les chèques ne sont pas acceptés

PAYMENT VISA / MASTERCARD

I authorise AIJA to debit my credit card (Visa/Mastercard/) of the amount of EUR (+ 20 EUR for bank costs/registration)

J'autorise l'AIJA à débiter ma carte de crédit (Visa/Mastercard/) du montant de EUR (+ 20 EUR de frais bancaires par inscription)

Credit card Number / Numéro de carte de crédit: Exp. Date / Date d'expiration:

Security Code / Code de sécurité:
 (3 last digits, printed at the back of your credit card under the signature panel / les 3 derniers chiffres qui sont imprimés au verso du support de la carte de crédit dans le panel de signature).

In the event of cancellation by a participant, no money can be refunded. A participant, who cannot attend, may send a substitute participant. / En cas d'annulation par le participant, aucun remboursement n'est prévu. Tout participant empêché pourra se faire remplacer.

Accommodation / Hotel: Booking must be made directly with the hotels / Il doit être procédé aux réservations de chambres directement avec les hôtels

Yes/Oui No/Non Full autorisation to print my details on the list of participants / Autorisation données complètes sur liste participants

Yes/Oui No/Non Full autorisation to forward my details to a sponsor / Autorisation données à un sponsor

Date Signature

L'AIJA EST LA SEULE ASSOCIATION MONDIALE CONSACRÉE AUX AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES DE MOINS DE 45 ANS. À TRAVERS UN LARGE CHOIX DE RÉUNIONS, SÉMINAIRES, COURS DE DROIT ET PLAIDOYER, L'AIJA ENCOURAGE LA COLLABORATION ET L'AMITIÉ ENTRE LES JEUNES QUI FONT CARRIÈRE DANS LES PROFESSIONS JURIDIQUES DANS LE MONDE ENTIER.

INTRIGUÉ PAR LES PROBLÈMES QUI TOUCHENT AU DROIT INTERNATIONAL? INTÉRESSÉ PAR LA CRÉATION D'UN CABINET INTERNATIONAL? ENTHOUSIASTE À L'IDÉE DE NE PAS SEULEMENT FAIRE PARTIE D'UN RÉSEAU DE MILLIERS D'AVOCATS OU DE JURISTES DÉMARRANT LEUR CARRIÈRE DANS LE MONDE ENTIER, MAIS DE FAIRE UN PETIT EFFORT POUR DEVENIR LEUR AMI? ATTIRÉ PAR DES SÉMINAIRES DONNÉS PAR DES PROFESSIONNELS ENTHOUSIASTES QUI PARTAGENT LEURS IDÉES ET VOUS FONT PARTICIPER AUX DISCUSSIONS SUR LES DERNIERS DÉVELOPPEMENTS EN DROIT DES AFFAIRES? L'AIJA EST VOTRE ASSOCIATION.

L'AIJA DONNE AUX PROFESSIONNELS DU DROIT UNE EXCELLENTE OPPORTUNITÉ DE CONTRIBUER DANS UN ENVIRONNEMENT INTERNATIONAL, AUX SUJETS IMPORTANTS QUI CONCERNENT LA PROFESSION. AU SEIN DE L'AIJA, AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES PARTAGENT LEURS VUES ET LEURS EXPÉRIENCES AVEC D'AUTRES COLLÈGUES DE PAR LE MONDE ET AMÉLIORENT LEURS APTITUDES PROFESSIONNELLES. NOUS NE METTONS PAS SEULEMENT L'ACCENT SUR LES COMPÉTENCES LÉGALES MAIS AUCI SUR DES ASPECTS TELLES QUE LA NÉGOCIATION, LA CAPACITÉ DE GESTION ET L'APTITUDE À TRAVAILLER DANS UN ENVIRONNEMENT MULTICULTUREL, QUI SONT TOUT AUSSI IMPORTANTS POUR LE DÉVELOPPEMENT PROFESSIONNEL DE NOS MEMBRES, ET QUI CONSTITUENT DES COMPÉTENCES PRIMORDIALES, QUE L'AVOCAT DU 21ÈME SIÈCLE DOIT POUVOIR GÉRER. EN REJOIGNANT L'AIJA VOUS BÉNÉFICIEZ DES IDÉES DE VOS COLLÈGUES ET DE DISCUSSIONS AVEC EUX SUR UN PIED D'ÉGALITÉ. NOUS NE DONNONS PAS DE COURS – NOUS « PARTAGEONS, APPRENONS ET PROFITONS ».

TOUT EN DÉFENDANT CES PRINCIPES QUI FORMENT UNE PART ESSENTIELLE DES PROFESSIONS JURIDIQUES DE PAR LE MONDE, L'AIJA EST AUSSI UN ARDENT DÉFENSEUR DES DROITS DE L'HOMME ET DE LA RESPONSABILITÉ SOCIALE DES PROFESSIONS JURIDIQUES.

AIJA IS THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION DEVOTED TO LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL AGED 45 AND UNDER. AIJA, THROUGH A WIDE RANGE OF MEETINGS, SEMINARS, LAW COURSES AND ADVOCACY, PROMOTES PROFESSIONAL COOPERATION AND FRIENDSHIP AMONG YOUNG, CAREER BUILDING LEGAL PROFESSIONALS AROUND THE WORLD.

INTRIGUED BY ISSUES ON THE CUTTING EDGE OF INTERNATIONAL LAW? INTERESTED TO BUILD AN INTERNATIONAL PRACTICE? EAGER NOT ONLY TO BECOME PART OF A NETWORK OF THOUSANDS OF CAREER BUILDING LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL FROM ALL OVER THE WORLD BUT ALSO, WITH A LITTLE EFFORT, TO BECOME THEIR FRIENDS? KEEN TO GO TO SEMINARS RUN BY ENTHUSIASTIC PROFESSIONALS WHO WILL SHARE THEIR IDEAS AND INVOLVE YOU IN DISCUSSIONS ON THE LATEST DEVELOPMENTS IN LAW AND BUSINESS? THEN AIJA IS YOUR ASSOCIATION.

AIJA GIVES LEGAL PROFESSIONALS AN EXCELLENT OPPORTUNITY TO CONTRIBUTE TO IMPORTANT TOPICS CONCERNING THE PROFESSION IN AN INTERNATIONAL ENVIRONMENT. WITHIN AIJA, LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL CAN SHARE VIEWS AND EXPERIENCES WITH OTHER COLLEAGUES FROM AROUND THE WORLD AND ENHANCE THEIR PROFESSIONAL SKILLS. WE FOCUS NOT ONLY ON LEGAL SKILLS BUT EQUALLY IMPORTANTLY ON CONTRIBUTING TO THE BROADER PROFESSIONAL DEVELOPMENT OF OUR MEMBERS WHICH IS OF PARAMOUNT IMPORTANCE TO THE 21ST CENTURY LAWYER AND INCLUDES NEGOTIATION AND MANAGEMENT SKILLS AND THE ABILITY TO WORK IN A MULTI-CULTURAL ENVIRONMENT. BY JOINING AIJA YOU WILL BENEFIT FROM THE INPUT OF AND DISCUSSIONS WITH COLLEAGUES ON AN EQUAL FOOTING. WE DO NOT "LECTURE" – WE "SHARE, LEARN AND BENEFIT".

DEFENDING THOSE PRINCIPLES, WHICH ARE AN INTRICATE PART OF THE LEGAL PROFESSION WORLDWIDE, AIJA IS ALSO COMMITTED TO THE DEFENCE OF HUMAN RIGHTS AND THE SOCIAL RESPONSIBILITY OF LEGAL PROFESSIONALS.

ORGANIZING COMMITTEE COMITÉ D'ORGANISATION

Malta

GOYVAERTS Gerd

Tiberghien Advocaten
Thurn & Taxis
Havenlaan 86C/419
BE-1000 Bruxelles
Tel: 32-2-773.40.00 – Fax: 32-2-773.40.55
Email: gerdd.goyvaerts@tiberghien.com
<http://www.tiberghien.com>

SALONEN Ville

Prunus Consulting
Rautatiekatu 14 A 7
FIN-33100 Tampere
Tel: +358-46-8141441 – Fax: +358-4217-8141 441
Email: ville@prunus.fi
<http://www.prunus.fi>

MONTANA Christian

Studio Legale Gardenal & Associati
Piazza Duca d'Aosta 16
IT-31015 Conegliano (Treviso)
Tel: 39-0438-411.137 – Fax: 39-0438-411.138
Email: montana@gardenal.it
<http://www.gardenal.it>

VELLA BIANCO Diane

TW Management Limited
116, Upper Rue D'Argens
MT- Msida MSD 1363
Tel: +356 21 335357 – Fax: +356 23 331008
Email: diane.vellabianco@twmanagement.eu
<http://www.twmanagement.eu>

[Young lawyers of every country stand together. They intend to defend those principles which are common and which they consider to be indivisible from the notion of justice and law]

AIJA, Declaration of Athens. Adopted, August 27, 1966.

